
 

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL    2017-05-29 

 

 

Kommunstyrelsen 
 

Tid: Måndagen den 29 maj 2017 kl. 11:00-12:00 

Plats: Värmdösalen 

  

Beslutande: Se sidan två 

Övriga deltagare: Se sidan två 

  

Utses att justera:  Mikael Lindström (S) 

  

Justeringens tid 

och plats 

Torsdagen den 1 juni 2017 kl. 08.00 – 17.00  

  

Protokollet innehåller: § 129 

  

Ordförande:     
 Deshira Flankör (M) 

  

Justerare:     
 Mikael Lindström (S) 

  

Sekreterare:     
 Emil Steen 

 

 

 

 ANSLAGSBEVIS 

Justerat protokoll har offentliggjorts genom anslag 

  

Organ: Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum: 2017-05-29 

  

Anslaget har satts upp: ---------- 

  

Anslaget tas ner: ---------- 

Förvaringsplats:  

  

Underskrift:     
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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

Beslutande 

Deshira Flankör (M) 

Fredrik Sneibjerg (L) 

Mikael Lindström (S) 

Marie Bladholm (M) 

Malin Bellander (M) 

Allan Sooman (-) 

Jan Dolk (KD) 

Lars Alenfalk (C) 

Sandro Wennberg (S), jäv § 129 

Karin Aaseby (S) 

Filip Joelsson (MP) 

Thorulf Empfevik (SD) 

Tjänstgörande ersättare 

Magnus Danielsson (S) 

Linda Nygren (S), § 129 

Ersättare 

Thomas Jonsson (M) 

Peter Frej (M) 

Lars Öhrman (M) 

Ulf Falkenberg (M) 

Christina Svenby (C) 

Mats Skoglund (V) 

Hanna Thorell (MP) 

Övriga deltagare 

Camilla Broo 

Frida Nilsson 

Emil Steen 
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Innehållsförteckning 

§ 129 Utökat utredingsuppdrag om Farstavikens skola/Ekedal ................................. 4 
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§ 129 

Diarienr: 2016KS/0709 

 

Utökat utredningsuppdrag om Farstavikens skola/Ekedal 
Beslut 

1. Utökat utredningsuppdrag om Farstavikens skola/Ekedal genomförs enligt beskrivning 

i föreliggande tjänsteskrivelse. 

2. En politisk styrgrupp, bestående av kommunstyrelsens presidium, utses för uppdraget. 

3. En enkätundersökning genomförs enligt tjänsteskrivelse Alternativa lösningar för 

Farstavikens skola/Ekedal. 

4. Finansiering av uppdraget sker inom ramen för kommunstyrelsens medel för 

oförutsedda händelser. 

5. Underlag från utbildningsnämnden om förskola i Charlottendal tillförs befintligt 

ärende inom kommunstyrelsen om Alternativa lösningar för Farstavikens 

skola/Ekedal. 

6. Återrapportering av utredningsuppdraget för beslut i kommunstyrelsen ska ske vid 

mötet i oktober 2017. 

7. Underlag från utbildningsnämnden angående utredningsuppdrag om disposition av 

skoltomten i Charlottendal tillförs befintligt ärende om Alternativa lösningar för 

Farstavikens skola/Ekedal. 

8. I enlighet med beslutet i kommunfullmäktige hålla en medborgardialog om de fyra 

alternativ som tagits fram för Ekedalskolans framtid. 

 

Sandro Wennberg (S) anmäler jäv och deltar ej i ärendets handläggning. 

 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

 

Ärendebeskrivning 
Till kommunstyrelsens sammanträde i maj 2017 planerades ett ärende avseende alternativa 

lösningar för Farstavikens skola/Ekedal. I detta presenterades fyra olika alternativ för skolan, i 

enlighet med bilagan..  

Befintliga underlag föreslås kompletteras med ett fördjupat utredningsuppdrag, fokuserat på 

det presenterade fjärde alternativet som innebär att skolan flyttar till den så kallade skoltomten 

i Charlottendal, där en nybyggnation av F-6 skola med minst 600 platser uppförs, samt med 

information om hur evakueringen ska ske för skolverksamheten under alternativ 1-3. 

Till ärendet föreslås även tillföras handlingar från utbildningsnämnden om ny förskola i 

Charlottendal. Inom ramen för detta ärende har en förstudie genomförts av relevans för 

alternativa lösningar för Farstavikens skola/Ekedal och det fjärde alternativ som där har 

presenterats. 
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Till befintliga underlag i ärendet avseende alternativa lösningar för Farstavikens skola/Ekedal 

föreslås kommunstyrelsen besluta om att genomföra ett fördjupat utredningsuppdrag, med 

huvudsaklig fokus på tidigare presenterat alternativ 4. En politisk styrgrupp, bestående av 

kommunstyrelsens presidium, föreslås för utredningsuppdraget. Den politiska styrgruppens 

uppdrag är att besluta om förfaringsätt och upptagningsområde för enkätundersökningen samt 

godkänna frågorna. 

Utredningsuppdraget föreslås genomföras i form av en enkätundersökning, som syftar till att 

ytterligare belysa alternativ 4. Undersökningens närmare genomförande är föremål för beslut i 

styrgruppen i ett senare skede. Detta omfattar exempelvis enkätundersökningens format, 

tidpunkt och målgrupp samt fastställande av frågor för undersökningen. Återrapportering 

inför beslut i kommunstyrelsen ska ske vid styrelsens sammanträde i oktober 2017.  

Till det befintliga ärendet läggs bilagor till denna tjänsteskrivelse från utbildningsnämnden 

om ny förskola i Charlottendal.  

Det utökade utredningsuppdraget, huvudsakligen konsultkostnader för planering och 

genomförande av enkätundersökning, belastar kommunstyrelsens medel för oförutsedda 

händelser. 

 

Yrkanden 
Marie Bladholm (M) tilläggsyrkar att underlag från utbildningsnämnden angående 

utredningsuppdrag om disposition av skoltomten i Charlottendal tillförs befintligt ärende om 

Alternativa lösningar för Farstavikens skola/Ekedal. 

 

Mikael Lindström (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar att kommunstyrelsen beslutar att i 

enlighet med beslutet i kommunfullmäktige hålla en medborgardialog om de fyra alternativ 

som tagits fram för Ekedalskolans framtid så att beslut kan fattas före midsommar 2017. 

 

Allan Sooman (-) och Thorulf Empfevik (SD) tilläggsyrkar att alternativ 4 genomförs enligt 

tidigare redovisning, med tillägget att fastigheterna rivs om de kan fastläggas, att 

mögelskadorna är av den omfattning som meddelats oss, och i sin tur omöjliggör en 

kostnadsrationell hantering av lokalerna. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar avslag på Soomans och Empfeviks tilläggsyrkande. 

Malin Bellander (M) begär ajournering. Sammanträdet ajourneras kl. 11.30 – 11.40. 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall till Lindströms och Joelssons tilläggsyrkande med 

ändringen att ”..så att beslut kan fattas före midsommar 2017” stryks. (Nedan kallat 

Sneibjergs tilläggsyrkande) 

Mikael Lindström (S) begär ajournering. Sammanträdet ajourneras kl. 11.45 – 11.50. 
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Beslutsordning 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar att bifalla Soomans och Empfeviks 

tilläggsyrkande eller avslå detsamma och finner att det avslås. 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

”Den som avslår Soomans och Empfeviks tilläggsyrkande röstar ja, den som biträder 

detsamma röstar nej. 

Följande röstar ja: 

Deshira Flankör (M), Fredrik Sneibjerg (L), Mikael Lindström (S), Marie Bladholm (M), 

Malin Bellander (M), Jan Dolk (KD), Lars Alenfalk (C), Linda Nygren (S), Karin Aaseby (S), 

Magnus Danielsson (S) och Filip Joelsson (MP). 

Följande röstar nej: 

Allan Sooman (-) och Thorulf Empfevik (SD). 

Kommunstyrelsen beslutar med 11 ja-röster mot 2 nej-röster att avslå Soomans och 

Empfeviks tilläggsyrkande. 

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt liggande förslag med tillägg av 

Bladholms och Sneibjergs tilläggsyrkanden eller enligt Lindströms och Joelssons yrkande och 

finner att kommunstrelsen beslutar enligt liggande förslag med tillägg av Bladholms och 

Sneibjergs tilläggsyrkanden. 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

”Den som biträder liggande förslag med tillägg av Bladholms och Sneibjergs tilläggsyrkanden 

röstar ja, den som biträder Lindströms och Joelssons yrkande röstar nej. 

Följande röstar ja: 

Deshira Flankör (M), Fredrik Sneibjerg (L), Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Jan 

Dolk (KD) och Lars Alenfalk (C) 

Följande röstar nej: 

Mikael Lindström (S), Linda Nygren (S), Karin Aaseby (S), Magnus Danielsson (S) och Filip 

Joelsson (MP). 

Följande avstår: 

Allan Sooman (-) och Thorulf Empfevik (SD) 

Kommunstyrelsen beslutar med 6 ja-röster mot 5 nej-röster att bifalla liggande förslag med 

tillägg av Bladholms och Sneibjergs tilläggsyrkande. 
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Protokollsanteckningar och reservationer 
(S)-gruppen och (MP) lämnar en skriftlig reservation: 

”Vi är kritiska till Alliansens beslut att gå fram med en marknadsundersökning gällande en 

nedläggning av Ekedalsskolan och flytt av skolverksamheten till Charlottendal. Beslutet är skrivet 

på ett sådant sätt att Alliansen enbart efterfrågar stöd för sitt eget förslag om skolflytt. Det är vår 

bestämda uppfattning att kommunala medel för oförutsedda händelser inte ska läggas på ett politiskt 

marknadsföringsarbete, och vi är därför djupt kritiska till beslutet. Därutöver anser vi det vara 

ekonomiskt oförsvarbart att använda reserven till detta samtidigt som kommunen går med stora 

underskott på viktiga välfärdsområden och prognostiserar ett underskott. 

  

Vårt yrkande var att medborgardialog ska genomföras i enlighet med fullmäktiges beslut, och att 

beslut i frågan om renovering eller flytt ska fattas före midsommar. Barn, föräldrar och lärare 

förtjänar att få veta vad som kommer hända med skolmiljön snarast, och det är i dagsläget helt 

onödigt att dra ut på tiden och skapa osäkerheter. Därför är det otillräckligt att Alliansen yrkar bifall 

till halva vårt förslag om medborgardialog, och stryker avsnittet om genomförandetiden. Vi 

uppskattar försöket till jämkning, men menar att frågan är tidskritisk. 

  

I tillägg till våra invändningar till politiska motiv och metoder, så är det djupt problematiskt att kalla 

till ett extra KS med kortast möjliga varsel, och skicka ut handlingarna ännu senare. Delar av 

underlaget blev tillgängliga på Insyn först på mötesdagens morgon. Vi är också kritiska till beslutet 

att delegera delar av uppgiften till kommunstyrelsens presidium, och ifrågasätter att det är förenligt 

med kommunallagens 5 kapitel 33§.  

  

Av dessa skäl reserverar vi oss till förmån för vårt eget yrkande.” 

Ej tjänstgörande ersättaren Mats Skoglund (V) antecknar till protokollet att han skulle röstat 

för Socialdemokraternas och Miljöpartiets gemensamma yrkande, som också Vänsterpartiet 

står bakom, om han varit beslutande vid dagens sammanträde.  

 

(SD) och Allan Sooman (-) anmäler en protokollsanteckning: 
”Vi yrkar att alt 4 genomförs enligt tidgare redovisning, med tillägget att fastigheterna rivs om de 

kan fastläggas, att mögelskadorna är av den omfattning som meddelats oss, och i sin tur omöjliggör 

en kostnadsrationell hantering av lokalerna. 

 

Skolcampuset i Charlottendal samt den ev. utökningen av Munkmoraskolans kapacitet fyller väl de 

kända behoven av elevplatser kända idag och även i de demografiska prognoserna. 

Utvecklingen av infrastrukturen i Ekedalsområdet gynnas av en nedläggning av 

utbildningsfaciliteter för yngre elever, vars trafikmognad inte tillåter förbifarter med ökad 

trafikintensitet. 

 

Hänvisning av elever kan med fördel ske till det nya campuset, och även till Munkmora för de allra 

yngsta med korta avstånd med god trafiksäkerhet. 

 

Den frigjorda marken föreslås användas till forcerad utbyggnad av särskilda äldreboenden, 

äldreboenden och även tjänstebostäder som rekryteringshjälp till personal i bristsektorer, exvis 

lärare till de kommunala skolorna. I det vidare perspektivet kan byggande av särskilda äldreboenden 

till del kompensera ominriktningen av Pilhamn särskilda äldreboende som beslutades av alliansen 

med stöd av s,v och mp tidigare. 
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Ide´n med nytt användningsområde har tidigare formulerats av Marie Bladholm, alliansens 

kommunalråd med ansvar för utbildningsfrågor m.m., vilket undertecknade ställer sig bakom.” 

 

Handlingar i ärendet 
Nr Handling Biläggs/Biläggs ej 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

Behov skolplatser i Gustavsbergsområdet 

Alternativa lösningar Farstavikens skola/Ekedal 

Trafikmiljö 

LCC-analys 

Kommunantikvariens synpunkter 

Synpunkter medborgardialog, inkl. utvärdering 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

Biläggs 

7 Skrivelse Utökat utredningsuppdrag om Farstavikens 

skola/Ekedal 

Biläggs 

 

 

 

 


